



الذكرى الستون لعيد الاستقلال

ⵓⵎⵓⵙⵉⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ

10
2022



تاريخ مجيد وعهد جديد

خصائص

الرسم: خليلي أحمد

القيمة: 25 دج (x4)

حجم الطابع: (34x48) 4x طوابع متماسكة

المطبعة: مطبعة البنك الجزائري

طريقة الطبع: الأوفسات

الوثيقة الطوابعية: ظرف مصور بـ 10,00 دج و يستعمل ختم مصور لليوم الأول.

البيع المسبق: يومي الثلاثاء 05 والأربعاء 06 جويلية 2022 في جميع القباضات الرئيسية للبريد عبر 48 ولاية.

البيع العام: يوم الخميس 07 جويلية 2022 في جميع المكاتب البريدية.

Taskanin

Amsuney : Khellili Ahmed

Azal : 25 (x4) idinaren

Amsal : (48x34) x4 tambberrat yettwazdin

Amsiggez : taggazt n Lbanka n Lezzayer.

Tayara n usiggez : Offset

Isemli n tamber : taylafit n wass amezwaru s 10 idinaren, adbay n wass amezwaru s teklut

Azenzi n wass amezwaru : Aram 05 d Ahad 06 Yulyu 2022

deg 48 n termisin tigejdanin n Tnazent n Lezzayer.

Azenzi azayez : Amhad 07 Yulyu 2022 deg yal anaray n Tnazent n Lezzayer.

Characteristics

Drawing: Khellili Ahmed

Facial value: 25 AD x4

Dimensions: (48x34) x4 standing stamps

Printer: Printing House of the Bank of Algeria

Printing process: Offset

Philatelic Document: A 1st Day Envelope of 10.00 AD with obliteration

1st Day illustrated.

1st Day Sale: Tuesday and Wednesday, on July 05th and 06th, 2022 In

the 48 main post offices of the chief towns of each wilaya.

General Sale: Thursday on July 07th, 2022. At all post offices.

الذكرى الستون لعيد الاستقلال

ككل عام ختفل الجزائر في الخامس من جويلية بعيد استككل عام ختفل الجزائر في الخامس من جويلية بعيد استككلها و هي المناسبة التي تكتسي طابعا خاصا بعد ستين سنة من البناء والتشييد و هي واحدة من محطات تاريخنا الجيد ومناسبة عزيزة على قلوب كل الجزائريين نودي من خلالها واجب الاعتراف والتقدير والوفاء لأبطال الجزائر الذين صنعوا ثورة مجيدة لأزال ينشهد لها العالم . إثر تضحيات جسام قدمها مليون ونصف مليون من الشهداء في سبيل الحرية والاعتناق من الاستعمار الغاصم الذي دام 132 سنة . وعلى غرار شباب جيل نوفمبر 1954 الذين ضحوا بالنفس والتفيس من أجل خير الوطن فإن شباب اليوم الوفي لئل وقيم أسلافه حمل مشعل البناء مباشرة عمدة استرجاع السيادة .

بذلك دخلت الجزائر في مرحلة البناء والتشييد وإرساء أسس صناعية ووضع الهياكل القاعدية لبناء جزائر اليوم . وسارت على درب التشييد والإعمار و شرعت سواعد أبنائها في إرساء أسس التنمية والرفق بالقره والمجتمع . وقد تخلصت عن هذه الجهود الجازات ومكاسب ثمينة في شتى القطاعات كاللعليم والصحة . الزراعة . الصناعة . الهياكل العمومية التي خدمت في تصميم طابع البريد لهذه السنة الذي حمل الشارة الرسمية التي صممت احتفالا بستينية الاستقلال بشكل إطار دائري يحمل 60 نجمة يرمز إلى الاخاء والوحدة الوطنية وسنوات الاستقلال توجد بداخله صفحات كتاب ترمز إلى سجل الذاكرة الوطنية . والصفحة الذهبية الأولى تمثل الرابطة الثمينة والاستمرارية بين جيش التحرير الوطني والجيش الوطني الشعبي وإسهامه في تعزيز الحمة الوطنية . ويرمز الشعار إلى احترافية الجيش الوطني الشعبي وامتلاكه للقدرات المطلوبة للدفاع عن السيادة الوطنية وصون حرمتها الترابية . ويحور أيضا على رمز يجسد العلم والتطور التكنولوجي الذي نشهده الجزائر الجديدة وهي تعيش عقدها السادس من الاستقلال .

ⵓⵎⵓⵙⵉⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ ⵏ ⵓⵙⵏⵓⵎ

Am yal aseggas, Lezzayer tesfuggul ass n semmus (05) di yulyu tafaska n timunent-ines, d tagnit yesean azal ameqqran, ladya seg-mi zrin sdis mraw iseggasen n usali d usissi. Tafaska n timunent d tagnit yezzen yesean azal yemxallafen deg wulawen n yizzayriyen, ilmend-is nettarra tajmitil i wid yesskrent tagrawla mucasen deg umadal, tegla s yisseffan fkan wazal n umelyun d uzgen umelyun n yizzayriyen iwakken ad d-sissen tilelli, ad rzen azaglu n temharsa ten-yerzcan ugar n 132 iseggasen. Tasuta n timunent tewwi asalu rzan yilmezyen n tegrwla n 1954 yefkan tirwijhin-nwen yef tleli n tmurt, ass-a yilmezyen ddmn asafu iwakken ad ssalin tamurt di tnaya tayelnawt.

Seld timunent ihi, Tamurt-nney tewwi abrid n lebni d usali deg yal ahric, s temguri d lebni n yisenfaren. S yiyallen n yilmezyen-is, Lezzayer tessawed ad d-tessis acbal d aysur, tenddeh tneflit deg yal tannadt, telha-d s usegmi n umdan d tmetti-s. Anect-a d ayen d-yettbanen deg yeysuren n tdawsa d usehdwel tessuli tmurt-nney, deg yehricen nniden am tfellaht, tamguri, d iberdan imeqqranen, d yisenfaren inagduen nniden yemxallafen d-yessenec uydem-a nga ilmend n sdis mraw itran yettanzin yer tdukli d yiseggasen n timunent. daxel n wumu y uqdem ad naf adlis yeldin amzun yeskanay-d tamedkit tayelnawt, ma d izamal n wurey d izen n wassay n tdukli gar yigen n uselelli ayelnaw d yigen ayerfan ayelnaw yernan afit i tdukli tayelnawt gar yizzayriyen.

umuy-a s umata yesseneat-d tadusi n yigen ayerfan ayelnaw d tzmamar-is tisadurin, tid is-yezmer ad yesten tanaya tayelnawt d usehbbiber yer wakal n tmurt, am waken d-yesseneat wumu-y-a izamal n tussna d tneflit tatiknuluji tettidir Lezzayer tamaynut deg tallit-is tis sdis mraw n timunent.

60th Anniversary of the Independence Day

Every year, Algeria celebrates its independence day on the fifth of July. An occasion that is so special this year because of symbolizing sixty years of nation building. The date of 5th July is one of the stations of our glorious History and an occasion dear to the hearts of all Algerians. It deserves the duty of gratitude, gratefulness and loyalty to the heroes of Algeria who made a Glorious Revolution that all the world is still witnessing, after doing the supreme sacrifice made by one and a half million Martyrs for the sake of freedom and liberty from the pitiless colonization that lasted 132 years.

Like the youth of November 1954 who sacrificed their lives for the release of the Homeland, today's youth, faithful to the morals and values of the ancestors, carried the process of nation building immediately after the recovery of national sovereignty. So, Algeria move in the stage of building and construction, by laying the industrial foundations and the base structures for Algeria of today. It followed the path of construction and erection and its sons began to lay the grounds of development and improvement of the individual and the society. These efforts resulted valuable achievements and realizations in various sectors such as education, health, agriculture, basic structures and public utilities. The same achievements that were shown in the design of this year's postage stamp, which carried the official symbol that was designed to celebrate the sixties of independence in the form of a circular frame bearing 60 stars symbolizing the union, the national unity and the years of independence, inside which are the pages of a book meaning the national memory record. The first golden page represents the solid bond between The National Liberation Army and the People's National Army and its contribution in strengthening national cohesion.

The official symbol represents the know-how of the People's National Army and how it possesses the capabilities required to defend national Sovereignty and to preserve the territorial integrity. It also represents the science and the technological development witnessed by the New Algeria, which is living its sixth decade of independence.